

Sec. 5. That section forty-nine hundred and fifty-nine of the Revised Statutes be, and the same is hereby, amended so as to read as follows:

„Sec. 4959. The proprietor of every copyright book or other article shall deliver at the office of the Librarian of Congress, or deposit in the mail, addressed to the Librarian of Congress, at Washington, District of Columbia, a copy of every subsequent edition wherein any substantial changes shall be made: Provided, however, That the alterations, revisions, and additions made to books by foreign authors, heretofore published, of which new editions shall appear subsequently to the taking effect of this act, shall be held and deemed capable of being copyrighted as above provided for in this act, unless they form a part of the series in course of publication at the time this act shall take effect.”

Sec. 6. That section forty-nine hundred and sixty-three of the Revised Statutes be, and the same is hereby, amended so as to read as follows:

„Sec. 4963. Every person who shall insert or impress such notice, or words of the same purport, in or upon any book, map, chart, dramatic or musical composition, print, cut, engraving, or photograph, or other article, for which he has not obtained a copyright, shall be liable to a penalty of one hundred dollars, recoverable one-half for the person who shall sue for such penalty and one-half to the use of the United States.”

Sec. 7. That section forty-nine hundred and sixty-four of the Revised Statutes be, and the same is hereby, amended so as to read as follows:

„Sec. 4964. Every person who, after the recording of the title of any book and the depositing of two copies of such book, as provided by this act, shall, contrary to the provisions of this act, within the term limited, and without the consent of the proprietor of the copyright first obtained in writing, signed in presence of two or more witnesses, print, publish, dramatize, translate, or import, or knowing the same to be so printed, published, dramatized, translated, or imported, shall sell or expose to sale any copy of such book shall forfeit every copy thereof to such proprietor, and shall also forfeit and pay such damages as may be recovered in a civil action by such proprietor in any court of competent jurisdiction.”

Sec. 8. That section forty-nine hundred and sixty-five of the Revised Statutes be, and the same is hereby, so amended as to read as follows:

„Sec. 4965. If any person, after the recording of the title of any map, chart, dramatic or musical composition, print, cut, engraving, or photograph, or chromo, or of the description of any painting, drawing, statue, statuary, or model or design intended to be perfected and executed as a work of the fine arts, as provided by this act, shall within the term limited, contrary to the provisions of this act, and without the consent of the proprietor of the copyright first obtained in writing, signed in presence of two or more witnesses, engrave, etch, work, copy, print, publish, dramatize, translate, or import, either in whole or in part, or by varying the main design with intent to evade the law, or, knowing the same to be so printed, published, dramatized, translated, or imported, shall sell or expose to sale any copy of such map or other article as aforesaid, he shall forfeit to the proprietor all the plates on which the same shall be copied and every sheet thereof, either copied or printed, and shall further forfeit one dollar for every sheet of the same found in his possession, either printing, printed, copied, published, imported, or exposed for sale, and in case of a painting, statue, or statuary, he shall forfeit ten dollars for every

Seft. 5. Die Seft. 4959 sei und ist hiermit so abgeändert, daß selbige wie folgt lautet:

Seft. 4959. »Der Eigentümer jedes zu schützenden Buches oder sonstigen Erzeugnisses soll ein Exemplar einer jeden folgenden Ausgabe, welche irgend welche wesentliche Aenderungen aufweist, auf dem Bureau des Kongreßbibliothekars einliefern oder bei der Post unter der Adresse des Kongreßbibliothekars zu Washington Distr. Columbia, aufgeben. Vorausgesetzt wird jedoch, daß die Abänderungen, Umarbeitungen und Zusätze zu vor diesem Gesetz veröffentlichten Büchern ausländischer Urheber, von denen neue Ausgaben nach dem Inkrafttreten dieses Gesetzes erscheinen, des Rechtsschutzes nach den Verfügungen dieses Gesetzes für fähig gehalten und erachtet werden sollen, sofern sie nicht einen Teil einer Serie bilden, welche zu der Zeit, zu welcher dieses Gesetz in Kraft treten soll, im Erscheinen begriffen ist.«

Seft. 6. Die Seft. 4963 sei und ist hiermit so abgeändert, daß selbige wie folgt lautet:

Seft. 4963. »Jede Person, die eine solche Ankündigung oder Worte ähnlichen Inhalts in oder auf einem Buch, einer Landkarte, Seekarte, einem dramatischen oder musikalischen Werk, Abbildung, Holzschnitt, Stich oder Photographie oder anderem Gegenstand anbringt oder druckt, für welchen sie kein Urheberrecht erlangt hat, soll eine Geldstrafe von 100 Dollar bezahlen, wovon eine Hälfte zu Gunsten des Klägers, die andere zu Gunsten der Vereinigten Staaten zu erheben ist.«

Seft. 7. Die Seft. 4964 sei und ist hiermit so abgeändert, daß selbige wie folgt lautet:

Seft. 4964. »Jedermann, welcher nach der den Vorschriften dieses Kapitels gemäß ausgeführten Eintragung irgend eines Buches und der Hinterlegung zweier Exemplare solchen Buches innerhalb der festgesetzten Schutzfrist und ohne die vorher eingeholte schriftliche, vor zwei oder mehr Zeugen unterzeichnete Erlaubnis des Eigentümers des Urheberrechts, irgend ein Exemplar solchen Buches druckt, veröffentlicht, dramatisiert, übersetzt, einführt oder mit Kenntnis davon, daß dasselbe so gedruckt, veröffentlicht, dramatisiert, übersetzt oder eingeführt worden ist, es verkauft oder feilbietet, soll aller Exemplare desselben zu Gunsten des Eigentümers verlustig gehen und eine Entschädigung in dem Umfange verwirken und bezahlen, als solchem Eigentümer auf Civilprozeßwege von irgend einem zuständigen Gerichtshof zugesprochen wird.«

Seft. 8. Die Seft. 4965 sei und ist hiermit so abgeändert, daß selbige wie folgt lautet:

Seft. 4965. »Wenn jemand nach der den Vorschriften dieses Kapitels gemäß ausgeführten Eintragung des Titels einer Landkarte, Seekarte, eines dramatischen oder musikalischen Werks, eines Stiches, Holzschnitts, einer Gravüre oder Photographie, eines Chromos, oder der Beschreibung eines Gemäldes, einer Zeichnung, Statue, Bildhauerarbeit oder von Modellen oder Entwürfen, die zu Kunstwerken vollendet und ausgeführt werden sollen, innerhalb der festgesetzten Schutzfrist und ohne die vorher eingeholte schriftliche, vor zwei oder mehr Zeugen unterzeichnete Erlaubnis des Eigentümers des Urheberrechts, ein Exemplar solcher Landkarte oder sonstiger vorgenannter Erzeugnisse graviert, äht, bearbeitet, kopiert, druckt, veröffentlicht, dramatisiert, übersetzt oder einführt, entweder im ganzen oder teilweise oder indem er den allgemeinen Entwurf ändert, in der Absicht das Gesetz zu umgehen, oder in Kenntnis davon, daß dasselbe so gedruckt, veröffentlicht, dramatisiert, übersetzt oder eingeführt ist, es verkauft oder feilbietet, so soll er, zu Gunsten des Eigentümers, sämtlicher Platten, mit welchen die Herstellung erfolgte, und jedes kopierten oder gedruckten Bogens verlustig gehen und ferner 1 Dollar für jeden in seinem Besitz vorgefundenen in Druck befindlichen, gedruckten